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Stavební výroba klesla o téměř 12 procent 
Podobně jako v předchozích měsících pokra-

čoval pokles produkce v pozemním stavitelství, 
rostla naopak produkce inženýrského stavitel-
ství. Ve stavebnictví se průměrný evidenční po-
čet zaměstnanců v podnicích s 50 a více zaměst-
nanci meziročně naopak o půl procenta zvýšil. 
Průměrná měsíční nominální mzda ale meziroč-
ně klesla o 11,3 procenta a činila 26 041 korun. 
Stavební produkce v 1. čtvrtletí 2009 meziročně 
klesla ve stálých cenách o 11,5 procenta, když 
inženýrské stavitelství zaznamenalo meziroční 
nárůst stavební produkce o 8,7 procenta, zatímco 
produkce pozemního stavitelství klesla o 16,5 
procenta.  

Změkčení zelených dotací? 
Ministerstvo životního prostředí (MŽP) uvažuje o zmírnění podmínek pro získání 
dotace z programu Zelená úsporám. MŽP podle mluvčího Jakuba Kašpara zvažuje, 
že by dílčí opatření provedené letos před 1. dubnem bylo uznatelné pro přiznání dota-
ce na další opatření. Případné zmírnění podmínek by se ale nedotklo těch, kteří zko-
laudovali nebo zateplili své domy před tímto termínem. „MŽP tak přihlédlo k názo-

rům některých lidí, kteří si stěžovali, že zateplili své domy, vyměnili okna za vlastní peníze, aniž 
by věděli, že bude spuštěn nějaký program, z něhož by mohli čerpat dotace," doplnil Kašpar. Kdy a 
zda skutečně k rozšíření podmínek dojde, však podle něj v tuto chvíli není vůbec jisté. Pokud maji-
tel domu již dříve vyměnil okna a dnes by chtěl ještě zateplit fasádu a strop obytné části domu, tak 
za současných podmínek by na dotaci nedosáhl. Požadavkem programu je totiž provedení mini-
málně tří dílčích opatření nebo komplexního zateplení, případně dvou, pokud je doprovází ještě 
výměna zdroje tepla.  

„Nově by výměna oken z minulosti byla uznaná jako provedené opatření a majitel domu by mohl 
získat dotaci na provedení dalších dvou, tedy například zateplení fasády a stropu domu," uvedl 
Kašpar s tím, že právě první zkušenosti získané po spuštění programu vedly ministerstvo k úvahám 
o zmírnění podmínek.  

Státní fond dopravní infrastruktury nemá dost peněz 
Státnímu fondu dopravní infrastruktury letos zatím chybí k ideálnímu stavu 15 až 20 miliard 

korun. Na tiskové konferenci to řekl nový ministr dopravy Gustáv Slamečka. Za svou prioritu 
označil zajištění dostatku peněz především na dostavbu pražského okruhu a dálnice D47. Některé 
méně významné stavby možná bude nutné zastavit. Akutně fond potřebuje 8,4 miliardy korun. Ty 
slíbila sehnat bývalá vláda Mirka Topolánka formou půjčky od Evropské investiční banky. To však 
podle Slamečky není ideální. „Věc se má tak, že my ty peníze nepotřebujeme jen do rozpočtu, ale 
my je potřebujeme do rozpočtu hned," řekl. Půjčku od EIB musí přitom schválit poslanci formou 
zákona, což může nějaký čas trvat. Fond dopravy měl ze státního rozpočtu původně slíbeno 45 
miliard korun. Část peněz si ale při loňském jednání o rozpočtu rozebrala jiná ministerstva, takže 
fond nakonec má letos dostat od státu zhruba 36 miliard Kč.  

Většinu stavbařů trápí vyostřená konkurence  
Krizí vyostřená konkurence v současnosti trápí až 72 procent stavebních firem. Je to také důsle-

dek úbytku zakázek, který v současnosti pociťuje více než třetina stavebníků. Vyplývá to z výsled-
ků průzkumu projektu CEEC Research a poradenské firmy KPMG. Více zakázek než loni má asi 
jen 12 procent firem. Zhruba 55 procent jich je na tom stejně. Stavbařům již také klesá objem vyu-
žitých stavebních kapacit. Vliv nedostatku kvalifikovaných pracovních sil se naopak snížil z 33 
procent v roce 2008 na současných 22 procent.  „Nejrychleji rostoucím omezením pro růst staveb-
ních firem za posledních dvanáct měsíců je nedostatečná poptávka a dále pak nedostatek finanč-
ních zdrojů. Naopak stavební společnosti nepociťují již takový nedostatek pracovních sil," uvedli 
výzkumníci. Pro celý letošní rok očekává téměř 60 procent podniků pokles odvětví. Je to zhruba 
dvojnásobný nárůst proti předpovědím firem pro toto období před 12 měsíci. Průměr celého vzor-
ku ukazuje na pokles o tři procenta proti roku 2008. Celkový pokles by však mohl být i větší, 
vzhledem k tomu, že dopad krize na české stavebnictví je teprve v počátcích. 
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Bezdrátový zabezpečovací systém 
Společnost Siemens ve své nabídce bezdrátových detektorů 

a periferních zařízení řady Intrunet kombinuje znalosti v 
oblasti inteligentní techniky pro detekci vloupání a komuni-
kační techniky. Bezdrátové komponenty řady Intrunet splňují 
přísné požadavky kladené na techniku, která se používá k 
detekci vloupání do objektů. Tyto komponenty lze snadno a 
rychle instalovat a jsou zcela kompatibilní se systémy detek-
ce vloupání IC60 a Intrunet z produkce společnosti Siemens. 
Všechny detektory i periferní zařízení jsou štíhlé a elegantní 
konstrukce, která dobře ladí s nejrůznějšími typy interiérů. 
Přístroje využívají osvědčené firemní komunikační protokoly 
pro bezdrátový přenos dat, nabízejí zkrácení doby potřebné na instalaci a mají estetický vzhled.  

Technologie opěrné zdi - systém Armovia 
Opěrné zdi systému Armovia® představují ekonomické a technologicky efektivní řešení. Jde o 

konstrukci z vyztužených zemin, které se používají hlavně v oblastech s málo únosným podložím. 
Tím se stavitelé vyhnou nutnosti drahého hlubinného zakládání. Svůj význam mají také v přípa-
dech potřeby vysokých zdí, kde běžné mono-
litické konstrukce vycházejí značně masivní a 
s výrobně komplikovaným tvarem. 
„Ekonomické předosti opěrných zdí se uplatní 
zejména u zdí vyšších než 6 m a s narůstající 
výškou se progresivně zvyšují. S jejich pomo-
cí lze také minimalizovat potřebný zábor 
pozemků,“ konkretizuje přínosy Ing. Michal 
Sýkora, technický ředitel EUROVIA Servi-
ces, jež patří do Skupiny EUROVIA CS. Ar-
movia® je vlastní systém společnosti EUROVIA CS. Největší z devíti dosud postavených opěr-
ných zdí je na přeložce silnice I/7 Chomutov - Křimov. Zeď samotná byla postavena v roce 2006, 
celý projekt dokončen v loňském roce. 

Flexibilní spárovací hmota CE 43 Grand’Elit 
Současné požadavky na čistotu a hygienu jsou spojené s používáním agresivních čisticích pro-

středků. Většina moderních čisticích prostředků obsahuje chemické látky na bázi octa, kyseliny 
citrónové nebo mravenčí, které vedou k narušení struktury spáry. V důsledku toho voda proniká 
hluboko do její struktury, narušuje ji a otevírá tak cestu pro tvorbu nežá-
doucích plísní a mikroorganizmů, které ohrožují lidské zdraví. Spárovací 
hmoty používané v prostorách zatížených vlhkostí by měly být tedy odol-
né nejen proti mechanickému zatížení, ale i chemicky odolné. Těmto 
požadavkům plně vyhovuje nová spárovací hmota Ceresit CE 43 
Grand´Elit společnosti Henkel se zvýšenou chemickou a mechanickou 
odolností, vhodná pro veřejné i průmyslové prostory. Nová inovovaná 
spárovací hmota v sobě spojuje vynikající zpracovatelnost cementových 
spárovacích hmot a chemickou odolnost a pevnost epoxidových spárova-
cích hmot. Novinka je součástí systému MicroProtect a vykazuje zvýšenou odolnost proti znečiště-
ní, mikroorganizmům a plísním. Použitím spárovací hmoty Ceresit CE 43 Grand´Elit lze získat 
nejen krásnou a hygienicky čistou koupelnu – spárovací hmota je pochozí již po 5 hodinách a je 
dostupná v 11 barevných odstínech. Vhodná je pro interiér i exteriér, ideální pro balkony, terasy a 
podlahová vytápění. Své uplatnění najde i ve vysoce zátěžových prostorách, jako jsou automyčky, 
průmyslové kuchyně či bazény. 

Ekonomické pneumatiky pro nákladní vozidla 
Sava, výrobce pneumatik z jihovýchodní Evropy, ohlašuje tři zdokona-

lené řady pneumatik, které nabízejí vylepšený výkon a hodnotu pro dál-
ková a regionální nákladní vozidla, přívěsy a návěsy, stejně jako pro 
regionální a dálkové autobusy. Pneumatika pro řízenou osu Avant A3-
plus a pneumatika pro záběrovou osu Orjak O3plus těží z nové konstruk-
ce a složení běhounu, což jim poskytuje významně lepší kilometrový 
výkon, životnost a stabilitu ve srovnání s jejich předchůdci. Součástí 
nákladních pneumatik Cargo C3plus bude nová konstrukce kostry, zajiš-
ťující menší zahřívání a prodlouženou životnost.  

Nová konstrukce spočívá v upravené vrstvě nárazníků pneumatiky, 
která redukuje přehřívání a poskytuje delší životnost. Lepší stabilita je 
výsledkem významně vylepšené kostry s asymetrickými svazky vláken. Tím je zvýšena životnost a 
ovladatelnost o 5 %. Nové složení běhounu má vysokou odolnost vůči proražení, což znamená 
více ujetých kilometrů – ve skutečnosti o 15 %. 

Stavba nové klatovské nemocnice má zpoždění  
Zahájení stavby nové krajské nemocnice v 

Klatovech bude mít několikaměsíční zpoždě-
ní. Krajští radní z ČSSD nechali zapracovat 
do projektu připomínky zdravotníků. Tím se 
stavba proti původním plánům prodraží, ale 
zároveň je funkčnější a logičtější. Smlouva 
předpokládala zahájení stavby v březnu, nyní 
vedení kraje odhaduje, že by se mohlo začít 
stavět snad v červenci, řekl náměstek 
hejtmanky Milan Chovanec. S náklady 1,4 
miliardy korun je stavba nemocnice asi nej-
větší investice v současném funkčním období. 
Přípravu stavby zahájilo hejtmanství v minu-
lém volebním období v čele s ODS. Kraj teh-
dy našetřil přes 820 milionů korun, což mělo 
na stavbu stačit. 

Roudnické koupaliště zůstane letos uzavřené  
Letní koupaliště v Roudnici nad Labem 

zůstane v letošním roce uzavřené. Stále není 
hotová oprava po povodních v roce 2002. 
Tomáš Pokorný z roudnické radnice informo-
val, že město nyní s vlastníkem areálu Čes-
kým athletic clubem (ČAC) zvažuje možnosti, 
jak opravy dokončit. V současné době je 
podle Pokorného v areálu hotov skelet velké-
ho bazénu, do kterého ČAC investoval přes 
16 milionů korun. Město spolu s ním již vy-
pracovalo takzvanou malou variantu dokonče-
ní areálu, která zahrnuje dostavbu velkého 
bazénu včetně atrakcí kolem něho, výstavbu 
provozní budovy se sprchami a toaletami a 
nejnutnější terénní úpravy. Náklady na ni jsou 
vyčísleny na dalších zhruba 16 milionů korun. 
Náklady na dostavbu celého areálu projektanti 
odhadují na 42 milionů korun. 

Vyškov opraví sídliště a část památek 
Vyškovská radnice letos začne s regenerací 

sídliště Sochorova, bude pokračovat také s 
opravami na sídlišti Osvobození. Obnovy se 
již v následujících dnech dočká i ochoz rad-
niční věže a později části rotundy. Hřbitovní 
kostel používaný nyní pro kulturní akce se 
letos dočká další přístavby. Řekl to starosta 
Vyškova Petr Hájek (ČSSD). Celkově budou 
opravy stát zhruba 18 milionů korun. Největší 
akcí bude první etapa regenerace sídliště So-
chorova, která radnici vyjde na deset milionů. 
První etapa bude věnována hlavní ulici sídliš-
tě. Oprava sídliště Osvobození letos postoupí 
do druhé etapy. Ta bude zahájena bouráním 
stávajících kotelen, místo nichž vzniknou 
parkovací místa. Oprav za 400 000 korun se 
dočkají i části vyškovské rotundy. 

Pokles stavební výroby na Slovensku zvolnil  
Pokles výkonu slovenských stavebních 

firem v březnu zvolnil. Stavební produkce se 
ve stálých cenách meziročně snížila o 5,7 
procenta po únorovém propadu o 11 procent. 
Oznámil to statistický úřad. V prvním čtvrtletí 
slovenské stavebnictví meziročně kleslo o 
13,6 procenta. Stavební produkce v opravách 
a údržbě se propadla o 17,7 procenta. Více 
než pětinový propad zaznamenaly slovenské 
stavební firmy v zahraničí.  

9/2009                                                                                                 www.stavitel.cz                                                                                                    strana 2 

KRÁTCE 

PRODUKTY  

http://www.stavitel.cz


 

Konec jednoho mostu 
Správa železniční dopravní cesty (SŽDC) 

odstranila železniční most Malá Hrabovka na 
úpatí Vítkova. Ačkoli most na Žižkově svému 
účelu dosloužil, sešrotování jej nečeká. Želez-
ničáři jej repasují a ještě letos znovu postaví 
na trati v Kutné Hoře. S dalším využitím dílů 
se počítalo již při stavbě mostu, jednotlivé díly 
proto nebyly svařeny, ale sešroubovány. 

Plzeň  chce relaxovat, ale nemá peníze 
Plzeň podá v nejbližší době žádost o dotaci 

EU na první etapu budování rozsáhlého rela-
xačního centra kolem prvoligového fotbalové-
ho stadionu ve Štruncových sadech. Projekt 
počítá s úpravami nábřeží a soutoku Radbuzy 
a Mže tak, aby atraktivní a dosud nedoceněný 
přírodní areál nedaleko centra města mohli 
využívat k odpočinku a sportu obyvatelé Plzně 
i turisté všech věkových skupin. V první etapě 
projektu město podá žádosti do Regionálního 
operačního programu za zhruba 150 milionů 
korun, řekl primátor Pavel Rödl. 

Památky se dočkají rekonstrukce  
Ministerstvo kultury uvolní z takzvaného 

havarijního programu peníze na opravu čtyřia-
dvaceti památkově chráněných objektů v Olo-
mouckém kraji. Z nich je 11 v církevním, 12 v 
soukromém a jeden v obecním vlastnictví. 
Krajská komise při olomouckém pracovišti 
Národního památkového ústavu doporučila 
podle jeho ředitele Pavla Konečného rozdělit 
celkem 5,1 milionu korun určených zejména 
na opravy střech. Na Olomoucku by nejvíce 
peněz na opravu, po 250 000 korunách, měly 
získat takzvaný dolní zámek v Náměšti na 
Hané a restaurace Fontána v olomouckých 
Smetanových sadech. Peníze poputují napří-
klad také na opravu fary v Moravském Berou-
ně, dvou domů v Olomouci na třídě Spojenců 
a vily projektované architektem Lubomírem 
Šlapetou v Polívkově ulici.  

Chomutov pozastavil investiční akce  
Důvodem je pokles daňových výnosů kvůli 

globální ekonomické krizi, vedení města před-
pokládá propad do konce roku až o 15 pro-
cent. Investiční plán letos počítal s 20 stavba-
mi za 57,5 milionu korun. Radní nyní schválili 
realizaci prvních čtyř akcí za 11,5 milionu 
korun, další budou povolovat v závislosti na 
vývoji daňových příjmů, informoval náměstek 
primátorky Jan Řehák. Výjimkou jsou podle 
něj havárie, investice, na jejichž spolufinanco-
vání město získalo dotace, a výstavba parko-
vacích ploch. 

Německé stavebnictví se dál propadá  
Aktivita v německém stavebnictví se v dub-

nu opět snížila, přestože teplejší počasí by 
jinak hovořilo pro opačný vývoj. Index Mar-
kit, který sleduje vývoj stavební výroby, klesl 
o 42,7 bodu. Duben tak už byl 14. měsícem v 
řadě, kdy index klesá. V březnu činila hodnota 
indexu 46,7 bodu. Německá meteorologická 
služba přitom sdělila, že letošní duben byl 
nejteplejším měsícem za posledních 120 let. 

Národní technická knihovna je dostavěna 
Otevření Národní technické knihovny 

(NTK) v Praze-Dejvicích se uskuteční v 
„magické datum“ 09.09.09. Již nyní však 
společnost Sekyra Group Real Estate dokon-
čenou stavbu budovy předala provozovateli 
– Státní technické knihovně. 

„Praha 6 je pro nás jednou z klíčových 
lokalit, které jsou určeny pro další rozvoj 
města. Národní technická knihovna v sobě 
spojuje moderní architekturu a nová technic-
ká řešení jak ve stavební oblasti, tak v efek-
tivním provozu celé budovy,“ tvrdí Ing. Leoš 
Anderle, ředitel developmentu a Managing 
partner Sekyra Group Real Estate. Autorem 
architektonického návrhu Národní technické knihovny je ateliér Projektil Architekti, který je spo-
lečně s ateliérem HELIKA, též zpracovatelem realizačního projektu stavby. Zhotovitelem byla 
společnost Sekyra Group Real Estate a generálním dodavatelem sdružení Metrostav a OHL ŽS. 

První bazén bez chloru 
Ve Kdyni na Plzeňsku vyrůstá jedinečné kryté centrum vodní zábavy. Nový víceúče-
lový bazén má nepravidelný tvar, hlavní vana není z betonového monolitu, ale ze 
dvou nerezových těles, z vody není cítit chlor a předehřívá ji třicet solárních kolekto-
rů na střeše. Vše je situované na okraj pětitisícového města do sousedství sportovní-
ho areálu mezi vzrostlou zeleň. „Technologie zvolená pro úpravu vody je zcela uni-

kátní a v případě centra vodní zábavy ve Kdyni jde o pilotní projekt v rámci České republiky,“ 
uvádí Tomáš Malina, projektový manažer společnosti SYNER, která areál staví. „Jde o uzavřený 
kompaktní systém určený pro filtraci vody za použití dezinfekce vyráběné elektronickou aktivací 
kuchyňské soli. Návštěvníci z vody neucítí žádnou chemii, metoda je zdravotně zcela nezávadná, 
oproti tradičnímu čištění plynným chlorem zamezuje výskytu alergických reakcí kůže nebo očí, 
navíc náklady ve srovnání s tradičními mechanismy jsou podstatně nižší,“ vyjmenovává Malina. 
SYNER má s výstavbou aqvaparků bohaté zkušenosti. Na svém kontě má bazény v Děčíně, Kutné 
Hoře, Berouně, Jablonci nad Nisou a naposledy dokončený sportareál v České Lípě. Z nich první 
dva jmenované nabízí i venkovní vodní atrakce. 

Loftové byty v pivovaru 
Společnost ING Real Estate v současné době finišuje s 

dokončením loftových bytů v areálu bývalého holešovic-
kého pivovaru. V rekonstruované historické budově 
pivovarské spilky otevřela v dubnu ukázkový loftový 
byt, do kterého si zájemci mohou přijít na vlastní oči 
prohlédnout netradiční a originální bydlení loftového 
typu.  

Původní budova pivovarské spilky architekty renomo-
vané kanceláře CMC architects svou podstatou přímo 
vybídla k originálnímu řešení. Proto se sem rozhodli 
zasadit atraktivní loftové byty v industriálním duchu, 
které nabízejí možnost vytvořit si jedinečný prostor. 
„Loftové byty představují netradiční zajímavé bydlení, 
které původně vzešlo z konce 60. let minulého století z 
newyorských uměleckých kruhů, kdy zdejší umělci vy-
znávali trend ateliérového bydlení v opuštěných továr-
nách a skladech.  

Pro mnoho lidí je dnes představa, jak takový loft vypadá, nezřetelná a nekonkrétní, známá pouze 
z amerických filmů. To byl také jeden z důvodů, který nás vedl k otevření ukázkového loftového 
bytu. Zde se zájemci seznámí s tím, co přesně loftové bydlení nabízí, a budou si moci vytvořit 
jasný obrázek,“ říká tisková mluvčí ING Real Estate Renáta Kodadová. Zařízení ukázkového lof-
tového bytu navrhl architekt Evžen Dub z ateliéru CMC architects a interiér bytu vybavil designo-
vými solitéry a nábytkem italské značky Berloni a švýcarské značky Vitra. Rekonstruovaný histo-
rický dům zahrnuje celkem 40 bytů, z toho 20 loftových a 6 podkrovních.  

V jižním křídle budovy se ve 2. podlaží nachází 6 loftových bytů se zachovanými původními 
litinovými sloupy o rozměrech 76 m2 až 88 m2. Ve 3. nadzemním podlaží se v tomto křídle nalézá 
6 větších podkrovních bytů s přiznanými krovy a kovovými táhly o výměře 131 m2 až 177 m2. 
Druhé, západní křídlo budovy je určeno pro 7 dvoupodlažních loftových bytů s atriem a lodžií o 
průměrné rozloze 135 m2 a pro 7 loftových bytů, které mají ve třetím podlaží navíc rozlehlou střeš-
ní terasu.  Budova má střešní nástavbu, ve které je umístěno 14 standardních bytů v dispozicích 
2+kk a 3+kk. 

9/2009                                                                                                   www.stavitel.cz                                                                                                  strana 3 

KRÁTCE 

DEVELOPMENT 

http://www.stavitel.cz


 

Ian Worboys se stal 
generálním ředitelem 
společnosti Pinnacle, 
která se zabývá správou 
a developmentem distri-
bučních center v Evropě. 
Do Pinnacle přišel 
z pozice generálního 
ředitele společnosti Pa-
nattoni. Má značné zkušenosti v sektoru logis-
tických nemovitostí v Evropě, které využije 
při naplňování strategie společnosti Pinnacle. 
Jejím cílem je vybudování a správa vysoce 
kvalitního celoevropského portfolia distribuč-
ních center. Ian Worboys v minulosti řídil 
aktivity společnosti Panattoni v západní Evro-
pě a značnou část své kariéry strávil ve spo-
lečnosti Gazeley na po-
zici ředitele develop-
mentu pro Evropu. 

 Michael Suter (38) se 
stal ředitelem cementár-
ny Prachovice Holcim 
Česko. Pracuje ve spo-
lečnosti Holcim od roku 
1998. Kariéru v kon-
cernu zahájil pozicí kon-
zultanta. Začátkem roku 2002 se stal vedou-
cím výroby v cementárně Geisingen. Po ukon-
čení jejího provozu se vrátil do oddělení pro-
cesní technologie, kde se věnoval takovým 
oblastem, jakými jsou žáruvzdorné materiály. 
Začátkem roku  2007 byl jmenován manaže-
rem pro optimalizaci procesů v Jižní Africe, 
v Johannesburgu. 

PASIVNÍ DOMY  
Organizátor akce: Energy Centre České 

Budějovice ve spolupráci se ČKAIT a Výsta-
vištěm České Budějovice. Datum konání: 14. 
5. 2009, 13:00 – 17:00. 

Místo konání: Výstaviště České Budějovice, 
přednáškový sál v hale Z, 1. patro (v rámci 
výstavy Hobby 2009) 

Pozvánka na „Prezentační dny euroCALC 3 v regionech“ 
Firma Callida ve spolupráci se stavebními 

průmyslovými školami připravila na přelom 
května a června 2009 „Prezentační dny euro-
CALC 3 v regionech“. Na pěti místech v ČR 
(22. a 29. května v Praze, 5. června v Opavě, 
11. června v Plzni, 16. června v Českých Bu-
dějovicích a 18. června v Letohradu) budou 
návštěvníkům představeny praktické ukázky 
efektivní práce se stavebními zakázkami 
v systému euroCALC 3. Prezentační dny euro-
CALC 3 v regionech navazují na velmi žádané 
prezentační dny, které probíhaly v průběhu 
února a března 2009 a kterých se zúčastnilo 
téměř šedesát odborníků z oblasti stavebnictví. 

Zlatý Permon míří na Slovensko  
Nominace tunelu na úseku 513 mezi Vestcem 

a Lahovicemi nově budovaného Pražského 
okruhu přinesla horníkům ze Skanska BS z Prie-
vidze prestižní cenu za zásluhy v oblasti bezpeč-
nosti práce v hornictví Zlatý Permon.  

Slovenští horníci v pořadí už sedmého ročníku 
soutěže Zlatý Permon, kterou vyhlašuje Český 
báňský úřad, tak zopakovali loňský triumf v kategorii Podzemní stavitelství. 

Schneider Electric očekává pokles obratu o 15 procent 
Celkový obrat společnosti Schneider Electric v České republice vzrostl z 5,6 miliardy korun v 

roce 2007 na loňských 5,88 miliardy korun. Čistý zisk firmy pak meziročně stoupl o 16 procent na 
348 milionů korun v roce 2008. „Výborné výsledky firmy v posledních letech bohužel zbrzdí celo-
světová finanční krize. V některých segmentech našich služeb a také v objemu výroby v píseckém 
závodě se již krize v prvním čtvrtletí projevila, přesto předpokládáme, že celkový pokles tržeb v 
letošním roce nepřesáhne 15 procent,“ uvedl generální ředitel společnosti Schneider Electric CZ 
Olaf Körner. Podle něho by právě v krizi měl vzrůst zájem firem o úsporná řešení, a to jak v oblasti 
průmyslové automatizace, tak i v oblasti technologie budov. Právě vysoké úspory energií jsou totiž 
základním parametrem všech produktů a služeb, které společnost Schneider Electric nabízí. „Firmy 
si teprve až nyní začaly uvědomovat nutnost energetických úspor. Energetické audity většinou 
dokazují značné energetické ztráty, k nimž ve výrobních procesech, ale i v průmyslových a kance-
lářských budovách dochází. Nabízíme řešení, která dokáží uspořit až třicet procent elektrické ener-
gie,“ vysvětluje Olaf Körner. 

PSJ: rok 2008 byl úspěšný, ale nenaplnil všechna očekávání 
PSJ, a.s., česká stavební společnost, má za sebou ekonomicky úspěšný rok. Výnosy celé skupiny, 

včetně dceřiných společností, dosáhly 5,17 miliardy korun, což je o 11 % více než v roce 2007. 
Celkový zisk po zdanění činí 144 milionů korun. Mateřská společnost PSJ se na výsledcích podíle-
la obratem 3,6 miliardy korun, což představuje meziroční nárůst 10 %. Zisk matky po zdanění se 
oproti 2007 zvýšil o 22 % na 111 milionů korun. V roce 2009 počítá PSJ s nárůstem objemu zaká-
zek i přes probíhající ekonomickou krizi, která se negativně promítla do realitního a stavební trhu. 

„Uplynulý rok vnímám jako období nevyužitých příležitostí. Přes desetiprocentní růst se nám 
nepodařilo dosáhnout plánovaného objemu tržeb, a navíc se objevilo několik projektů, které z eko-
nomického hlediska nenaplnily naše očekávání. Přesto můžeme z hlediska celkového vývoje firmy 
hovořit o relativně úspěšném roku, neboť jsme potvrdili svou pozici předního hráče českého sta-
vebního trhu, který má velmi dobré renomé a umí se prosadit i v zahraničí. Vypovídají o tom nejen 
ekonomické výsledky, ale i pohled do portfolia realizovaných či dokončených staveb,“ uvedl k 
hospodářským výsledkům generální ředitel a předseda představenstva PSJ, a.s., František Vaculík. 

Centrum silničních technologií v Praze 
Centrum zajišťuje testování, technické a legislativní poradenství a konzultace pro 
výrobce asfaltu a pro podniky zabývající se pokládáním povrchů vozovek v celém 
regionu střední a východní Ev-
ropy, Blízkého Východu a Afri-
ky. Společnost DuPont je ofici-

álně otevřela s tím, že jeho činnost bude za-
měřena na modifikace asfaltových silničních 
pojiv reaktivními modifikačními přísadami 
řady DuPont Elvaloy.  

Nové centrum dále rozšiřuje řadu zkušeb-
ních středisek svého druhu, rozmístěných po 
celém světě. Polymery řady DuPont Elvaloy 
po zapracování do bitumenu významně zlep-
šují vlastnosti silničních asfaltových směsí. 
Tím se životnost asfaltových koberců na vo-
zovkách prodlužuje o více než 50 procent a zároveň se o více než 30 procent snižují náklady na 
údržbu vozovek oproti vozovkám s běžnými asfaltovými pojivy. V novém centru již pracují erudo-
vaní odborníci.  Ti společně s vědeckými pracovníky za několik prvních měsíců činnosti, které 
oficiálnímu otevření centra předcházely, již provedli přes 100 laboratorních zadání a celou řadu 
hodnocení asfaltových směsí. 
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